
Sindikat Instituta "Jožef Stefan" 

L J U B L J A N A 

Z A P I S N I K  št. 2/21 
seje na daljavo Izvršilnega odbora sindikata SVIZ/IJS z dne 10. 2. 2021 s pričetkom ob 14.00 

  
  
Prisotni: B. Črnič, M. Gams, A. Jazbec, G. Kramberger, M. Koželj, J. Novak ,T. Martun, J. Pungerčar, M. 
Štraus in I. Zajc. 
  
Odsotnost sta opravičila: R. Bevc, A. Fekonja. 
  
Vabljen gost: prof. dr. Boštjan Zalar. 
  
  
1.         Potrditev točk dnevnega reda 
  
Pregledali in potrdili smo točke dnevnega reda. 
  
2.         Srečanje z direktorjem 
  
Na tokratno sejo smo prvič povabili našega novega direktorja, ki je vodstveno funkcijo prevzel 1. decembra 
2020, prof. dr. Boštjana Zalarja, ki se je vabilu prijazno odzval. Zanj smo pripravili vprašanja po točkah, na 
katere smo želeli slišati njegovo mnenje ali odgovore. 
  
Vprašanja za direktorja: 
  
2.1.     Kratka predstavitev finančnega stanja IJS in načrtov za leto 2021 
  
Direktor B. Zalar je povedal, da naš inštitut razpolaga s približno 59 milijoni EUR letnega prihodka. 
Predhodni direktor prof. dr. Lenarčič je pustil inštitut v dobri finančni kondiciji, kar pomeni, da nimamo 
izgub in je bila poraba denarja gospodarna. Predhodno finančno poročilo lanskega leta je v pripravi in tudi 
ti podatki kažejo na pozitivni rezultat poslovanja. 
  
Po zagotovilu ministrstva, se bodo finančna sredstva, ki so bila dodeljena in jih je IJS prejel s strani države 
preko ARRS v lanskem letu ter niso bila v celoti porabljena, lahko prenesla v letošnje leto za nadaljnje 
raziskovalno delo. 
  
V združenju KOsRIS, v katerim sodeluje tudi IJS, so vodje samostojnih inštitutov Slovenije izpostavili 
neupravičeno omejitev novega zaposlovanja v raziskovalni dejavnosti na osnovi sprememb zakona o 
izvrševanju proračuna v letu 2021. Ugotovili so, da na MIZŠ proti omejitvi zaposlovanja v javnih 
raziskovalnih zavodih ni storilo ničesar, saj bo nove sodelavce zaradi teh omejitev zelo težko ali celo 
nemogoče zaposliti, kljub temu da raziskovalni zavodi za to pridobijo ustrezna finančna sredstva. 
  



Postavljeno je bilo dodatno vprašanje, ali IJS načrtuje večjo investicijo na zemljišču preko Gradaščice. 
Direktor je odgovoril, da se natančno ne ve, kdaj bi se gradnja lahko pričela. Pogojena bo s pridobivanjem 
ustreznih novih finančnih sredstev. V ta namen bi morali pridobiti tudi kohezijska sredstva in glede na 
dejstvo, da se pripravlja nov program Obzorja Evropa, bi morali intenzivno sodelovati pri pridobivanju 
novih projektov v tem okviru. Predvsem pa bi morali pri pridobivanju projektov prenosa tehnologij v 
gospodarstvo dobro argumentirati, kaj bi ali bo imela širša družba od investicije, da nam bi namenili več 
in dodatna finančna sredstva za gradnjo novega centra. 
  
2.2.     Pregled plač na IJS in sistemizacija 
  
Direktor ve, da je bila že leta 2014 ustanovljena komisija za pregled plač in sistemizacijo delovnih mest na 
IJS, a žal komisija svojega dela ni zaključila. Potrebno bi ustanoviti novo, bolj učinkovito komisijo in 
ponovno pregledati plače na IJS (višino plač in sistematizacijo delovnih mest). Vsekakor si mi želimo večje 
preglednosti plač in sistem, ki bo pravičen za vse. 
  
Vemo, da se potrebe po delovnih mestih spreminjajo, nekaj oseb zaseda delovna mesta, ki niso vzeta iz 
kolektivne pogodbe za raziskovalno dejavnost. Prav tako se zavedamo, da so osnovne plače v javnem 
sektorju nižje od primerljivih v zasebnem sektorju, še posebej za deficitarne strokovne poklice, ki so vezani 
npr. na informacijsko tehnologijo ali zaposlene v projektni pisarni. Posledično je na inštitutu težko pridobiti 
ustrezen in kvaliteten kader. Morda bi bilo dobro na ravni pogajanj z vlado ponovno odpreti pogajanja za 
kolektivno pogodbo raziskovalne dejavnosti (KPRD). Vprašanje ta hip pa je, kaj bo z enotnim plačnim 
sistem javnega sektorja, saj se nekatere dejavnosti nagibajo k izstopu iz enovitega plačnega sistema 
javnega sektorja. 
  
Izpostavili smo javnost plač javnega sektorja, kar ureja Zakon o sistemu plač v javnem sektorju 
(ZSPJS). V arhivu informacijske pooblaščenke smo namreč zasledili, da plača predstavlja informacijo 
javnega značaja, saj 1. točka 38. člena ZSPJS določa, da so plače v javnem sektorju, z zakonsko določenimi 
izjemami, javne. Plače javnega uslužbenca so določene v pogodbi o zaposlitvi, to pa dokument, ki določa 
pravice iz delovnega razmerja, in ker gre za javnega  uslužbenca, je ta pogodba javna, saj izkazuje plačo. 
Poleg tega pa ima javnost pravico vedeti, kakšne so pogodbe, ki jih država sklepa v njihovem imenu z 
zaposlenimi v državi ali dejavnostih, ki se izvajajo na podlagi posebnih javnih pooblastil. 
  
2.3.     Redna delovna uspešnost 
  
V lanskem letu je bila javnim uslužbencem od 30. junija 2020 naprej ponovno dodeljena pravica do 
izplačila redne delovne uspešnosti. Ukrep velja od 1. julija 2020 dalje v skladu z določbami ZSPJS. Redna 
delovna uspešnost bo pri nas izplačana v enkratnem znesku za zadnjih 6 mesecev lanskega leta v približni 
višini 2 odstotkov mesečega osebnega dohodka, takoj ko bo pripravljen ustrezen program za izračun, 
predvidoma proti koncu februarja. 
  
2.4.     Stroški zunanjih storitev sekretariata 
  
Pri pregledu finančnega poslovanja so kolegi opazili visoke zneske stroškov zunanjih  storitev v 
sekretariatu (nad 800.000 Eur). Direktor je dejal, da bo, takoj ko bo zaključno finančno poročilo 
pripravljeno, pregledal stroške poslovanja in zakaj nastajajo. 
  
2.5.     Pravilnik o izvolitvah v raziskovalne nazive 
  



Že prejšnji direktor, J. Lenarčič, je podpiral naše predloge sprememb in dopolnitev pravilnika o izvolitvah 
v raziskovalne nazive, vendar do njihovega sprejema še ni prišlo. Direktor B. Zalar je obljubil, da se bo 
zanje zavzel in skušal v najkrajšem času vplivati na njegovo dokončno potrditev v skladu z našimi 
pripombami.   
  
2.6.        Predlog pravilnika o povračilu stroškov prevoza na delo in z dela na Institutu »Jožef Stefan« 
  
Direktor je povedal, da se je odločil izplačati prevoz na delo za januar tako, da bo za delavce najbolje. 
Zakonodaja na tem področju je namreč precej nejasna, a dopušča možnost, da se prevoz izplača na način, 
ki je ugodnejši za zaposlene. Prevoz zato še ne bo izplačan ob januarski plači, ampak nekoliko kasneje. 
  
2.7.     Izplačilo za delo na domu za nazaj za obdobje začetka pandemije (Pravilnik o 
opravljanju             dela na domu zaradi izjemnih okoliščin) 
             
Izplačilo nadomestila za uporabo lastnih sredstev za delo na domu, od obdobja začetka razglasitve 
epidemije covida -9, to je od 12. marca 2020 dalje, do razglasitve konca pandemije, to je do 15. 5. 2020, 
in za polovico oktobra 2020, bo predvidoma izplačano do konca meseca marca 2021 oziroma takoj ko 
bodo prilagodili program za izračun omenjenega plačila. Podlaga za izplačilo bodo evidenčni listi 
prisotnosti v navedenih mesecih. Izplačila nadomestila za delo na domu od približno druge razglasitve 
epidemije covida-19, od 1. novembra 2020 dalje, sicer poteka redno pri plači. 
  
2.8.     Problematika parkiranja 
  
Že vrsto let se srečujemo s problemom parkiranja zaposlenih na dvorišču inštituta. Žal je parkirnih 
prostorov premalo in vse deluje po sistemu, kdor prej pride, prej najde parkirni prostor (razen za vodje 
odsekov in nekaj tehničnega osebja, ki jim je vozni park osnovno sredstvo).  Direktor je s problemom 
seznanjen. Že v preteklih letih smo predlagali, da bi se pripravilo začasno parkirišče na zemljišču, ki je v 
lasti IJS preko Gradaščice. Zemljišče je sicer namenjeno izgradnji Centra za nove tehnologije. Problem je 
prostorske in gradbene narave, saj bi z odlokom morali dvakrat spreminjati namembnost, to pa zato, ker 
je zemljišče namenjeno gradnji poslovnih zgradb, laboratorijev in ustreznega števila parkirnih prostorov, 
ne pa parkirišču ali začasnemu parkirišču. Četudi bi bilo parkirišče začasno, bi namembnost morali vpisati 
v zazidalni načrt in ga kasneje ponovno spremeniti pred samo gradnjo. 
  
Vodstvo IJS bi si želelo problem razrešiti vsaj z začasnimi ukrepi, vendar odloki mesta Ljubljane trenutno 
tega ne dopuščajo. Direktor, prof. dr.  B. Zalar, se namerava v prvi polovici letošnjega leta srečati s 
predstavnikom Mestne občine Ljubljana in proučiti možnosti gradnje oz. uporabe zemljišča. 
  
2.9.     Razno 
  
Postavljeno je bilo vprašanje, kdo v imenu IJS lahko daje dovoljenje, da se objavi peticija v imenu vseh 
delavcev. Direktor je dejal, da se je s tem, čeprav svojem kratkem mandatu, srečal že nekajkrat. Njegovo 
mnenje je, da v kolikor povpraša vodje za mnenje in da so vodje večinsko naklonjeni peticiji, tako peticijo 
lahko podpre v imenu IJS, sicer pa temu ni naklonjen, saj se vedno porajajo nova vprašanja integritete. 
Mnenje nekaterih članov IO SVIZ/IJS, prisotnih na seji, je bilo, da naj bi bil IJS kot raziskovalna ustanova 
čim bolj politično nevtralna. 
  
Prejeli smo tudi vprašanje, zakaj se pri nas ni izplačal koronavirusni dodatek za osebe, ki so delale v času 
pandemije na delovnem mestu. Dodatek se ni izplačal, ker naši zaposleni niso delali z osebami, okuženimi 



s covidom-19 in s tem bili neposredno ogroženi. Res pa je, da vlada tega ni jasno zapisala in je marsikdo 
razumel, da je upravičen do izplačila. Ravno tako nismo upravičeni do izplačila kriznega dodatka po PKP7 
v znesku  200 Eur, ker ne sodimo v skupino neposrednih in posrednih uporabnikov proračuna Republike 
Slovenije. 
  
Direktorju se za sodelovanje in odgovore zahvaljujemo. Upamo in želimo si, da bo naše sodelovanje 
potekalo dobro skozi ves njegov mandat. 
  
3.              Tekoče zadeve 

  
a)         B. Črnič, J. Pungerčar, M. Štraus in I. Zajc so se v četrtek, 4. februarja 2021, udeležili seje sindikalne 
konference VŠZ SVIZ OO Ljubljane in okolice. Čeprav seja ni bila sklepčna, so prisotni živahno razpravljali 
o različnih težavah, ki tarejo zaposlene v visokem šolstvu in raziskovalni dejavnosti v trenutnih razmerah. 
Člani so tako med drugim govorili o tekočih problemih na novo nastajajočega raziskovalnega zakona 
(ZZRID), težavah, s katerimi se srečujejo v svojih delovnih okoljih in širše, ter vplivu pandemije na 
trenutno  slovensko politično in gospodarsko situacijo. 
  
Ker se je ravno na dan seje izvedelo za zamenjavo državnega sekretarja dr. J. Gašperšiča, so prisotni z 
zaskrbljenostjo komentirali, kdaj se bo zdaj novi zakon ZZRID sprejemal, razmišljali so tudi o prihodnjem 
ravnanju novega državnega sekretarja dr. M. Slavinca. ZZRID še vedno ni prišel v obravnavo v državni zbor, 
čeprav je J. Pungerčar že pred časom poročal, da je novi raziskovalni zakon medresorsko usklajen in se 
zadržuje v koalicijskem usklajevanju. Vsekakor bi si želeli, da se zakon ZZRID, ki je v osnovi že zelo dobro 
usklajen, čim prej sprejme v obliki, ki je medresorsko usklajena. 
  
J. Pungerčar je še povedal, da se sprejemajo izhodišča Nacionalnega programa visokega šolstva 2021–
2030. Želimo si, da bi visoko šolstvo in znanost enakovredno sodelovala. 
  
b)       M. Gams je izpostavil zaposlovanje in etiko zaposlovanja na IJS. Meni, da bi morali tudi mi kot 
sindikat podpreti etična načela zaposlovanja, tako da vsaj v posameznem odseku/centru vodje ne bi 
zaposlovali svojih ožjih družinskih članov. 
  
  
4.              Razno 
  
Še vedno čakamo, da nam zdravnica Peče Breznik pošlje termin za cepljenje proti meningoencefalitisu, ki 
ga bomo posredovali vsem zainteresiranim na IJS. Želimo si, da bi cepljenje potekalo najkasneje v mesecu 
marcu, tj. takoj ob začetku pomladi. 
  
  
Seja je bila končana ob 16.10. 
  
Sejo je vodil:      J. Pungerčar                                                                       Zapisnik pripravila:          M. Štraus P. 
                                                                                                                              Zapisnik pregledal:          J. 
Pungerčar       
  
  
  
Ljubljana, 19. 2. 2021 



  
Poslano:               - članom IO SVIZ/IJS, 
                                - članom NO SVIZ/IJS, 
                                - vodstvu IJS. 
 


